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Ako to vnímam ja (úvaha) 

Anabela Gallová 

Gymnázium Bytča  

 

     Ako prežijem túto dobu? V posledných rokoch sa mnoho vecí zmenilo, a to v rôznych 

oblastiach života. Ťažko povedať, či boli všetky zmeny užitočné alebo nie, no je to skrátka tak, 

ako to je. Napriek tomu vo vzduchu visí otázka, je možné dnešnú dobu prežiť? Ak áno, čo je 

možné urobiť, aby sme to zvládli?  

 

Odjakživa ľudia objavovali nové, testovali nepoznané a prežívali nečakané. Súčasná doba 

v mnohých oblastiach prináša pokrok, no s nimi ide ruka v ruke aj neúspech. Je dobré si 

uvedomiť, že zlyhanie nie vždy znamená skazu. Dôležité je, ako sa so situáciou vysporiadame 

a čo sa z nej naučíme.  

 

     Keď sa začal rok 2020, viacerí ľudia pociťovali nádej. Považovali ho za magický, práve pre 

dve dvadsiatky. Očakávali, že ako mávnutím čarovného prútika bude vládnuť svetový mier a 

svet bude dobrým miestom pre život. Predstava sa ale nečakane rýchlo zmenila. 

 

Prvá silná vlna tragédií bola zaznamenaná v Austrálii. Požiare, nekontrolovane zničujúce 

tance plameňov, pretrvávali niekoľko týždňov. Počas nich zahynulo mnoho druhov zvierat a 

vyhorelo niekoľko stoviek hektárov lesov. Našťastie sa našli odvážni a charakterní ľudia i 

záchranári z rôznych krajín zasahujúcich naprieč Austráliou. Pri týchto chvíľach sa prejavila 

solidarita a kooperácia ľudí.   

 

Ďalšiu skúšku ľudskej spolupráce predstavovala veľká neznáma. Objavil sa koronavírus. Svet 

sa zastavil, nevedelo sa ako ďalej a z tvárí ľudí sa vytratil smiech. Namiesto rúžu na perách, 

úsmevov a brád sme videli len rúška a respirátory. Špičkoví virológovia v laboratóriách pátrali 

po príčine, no hlavne po lieku. Pátrali po akejsi zázračnej látke, ktorá by bola účinná voči 

nákaze. Avšak riešenie sa zdalo nemožné. Bolo to ťažké ako nájsť ihlu v kope sena.  

Na školách vyhlásili dvojtýždňové online vyučovanie. Radosť študentov bola nesmierna, veď 

pár dní učenia z domu predsa ešte nikomu neublížilo. Lenže to ešte netušili, že „Dvojročné 

prázdniny” od Julesa Verna nemusí byť len názov sci-fi príbehu, ale aj reálna skúsenosť. 

Zamestnanci pracovali z domu, aktivity stíchli.  

Postupne rástla frustrácia a netrpezlivosť. Hľadali sme odpovede, zameriavali svoju pozornosť 

na rozmanité činnosti a učili sa fungovať bez sociálnych kontaktov. Niektorí čítali knihy, iní 

točili videá na sociálne siete a cvičili.... 

Život plynul iným rytmom.  



2 
 

 

A ja? Ja som svoj milovaný tenis hrala o stenu môjho domu, a dokonca aj cez plot so 

susedom. Bola to „skúška ohňom“ nie len toho fyzického, ale i mentálneho zdravia.  

 

Covid trval ešte dlhé obdobie a stále sa šíril po celom svete. Lekári naďalej liečili pacientov 

s rôznymi problémami a chorobami, no vo veľmi náročných podmienkach. A nevzdávali sa. 

Rovnako sa nevzdávali ani študenti a túžba ostať doma sa zmenila na túžbu vrátiť sa do škôl.   

Postupom času sa veci začali vracať do normálu. Boli vynájdené vakcíny a na chvíľu sa zdalo, 

že bude všetko dobré. Žiaľ, koronavírus zanechal po sebe množstvo stôp. Nikto by si netrúfol 

povedať, aký dopad môžu mať dva roky izolácie na mladých ľudí. Extroverti sa pomaly menili 

na introvertov, málo ľudí chcelo opustiť svoju komfortnú bublinu, pretože im to pripadalo 

nepríjemné a zbytočné. 

 

     

 

Počas šírenia koronavírusu boli ľuďom zdieľané informácie z celého sveta. A práve šírenie 

správ sa stalo kľúčovým problémom. Niekedy váha problému nemusela byť tak závažná, ako 

bola prezentovaná. Dôsledkom tejto skutočnosti bola nedôvera ľudí  a rastúca úzkosť 

obyvateľstva. Zo strachu z toho, čo sa stane v nastávajúce dni, začali narastať počty úzkostí 

a depresie. Psychiatri a svetové výskumy poukazujú na to, že vo svete sa v dnešnej dobe 

vyskytuje viac psychických porúch, než za celé minulé storočie.  

 

Nie je ľahké priznať si, že vo svete nevládne mier a harmónia. Sú krajiny, v ktorých sa stále 

nedodržiavajú základné ľudské práva a je ubližované na životoch. Je to taký paradox. 

Múdrych ľudí je dosť, ale často sa im nedarí pretaviť nápady do života. Možno aj preto, že 

v krajinách chýbajú schopní a zrelí lídri. Majú moc, ale nedokážu ju presadiť správne a konať 

racionálne pre dobro ostatných.  

 

Krajiny zasiahli viaceré demonštrácie. Namiesto toho, aby sa ľudia zamysleli a začali konflikty 

riešiť, častokrát ich zbytočne tvoria. Viaceré problémy vznikajú preto, že často veríme v rôzne 

konšpirácie alebo hoaxy. Demonštrácie sú zameriavané na rôzne témy, no hlavnými témami 

je rasizmus, vierovyznanie alebo sexualita. Stále dokola sa opakuje myšlienka „svetového 

mieru“, no iba pár ľudí koná malé kroky pre jeho uskutočnenie. Zvláštne, ako sme nenásytní 

a stále sa len sťažujeme. Pritom by stačila jednoduchá spolupráca, vypočutie názoru alebo 

hľadanie odpovedí na otázky, ktorých sa bojíme.  
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Svet sa otočil o stoosemdesiat stupňov aj vo februári 2022. Vyhlásená invázia na Ukrajine, 

hroziaca tretia svetová vojna, ľuďom odobratá sloboda aj dôstojnosť. Fakty a obrázky, ktoré 

sme doposiaľ vnímali len v učebniciach dejepisu, sa stali krutou realitou. Je smutné, že 

ľudstvo je nepoučiteľné. Konflikt trvá naďalej. Môžeme len dúfať, že skončí bez veľkých strát 

čo najskôr.   

  

Globálne otepľovanie je takisto neutíchajúca starosť. Zahrávať si s prírodou sa nevypláca. 

Svetoví umelci odjakživa zobrazovali prírodu ako neskutočný dar, ktorý sme dostali a treba si 

ho vážiť. Taký Vincent van Gogh vykresľoval prírodu ako mierumilovné miesto, v ktorom 

vládne harmónia krásy. V devätnástom storočí nebol život ani zďaleka zameraný na konzum. 

Dnes vyprodukujeme tony odpadu, ťažíme nadmerné množstvo ropy a vyrábame veľa 

oblečenia, čoho dôsledkom vzniká ťažko kontrolovateľné znečistenie. Nájdu sa ľudia, ktorí 

situáciu znečistenia prírody berú na vedomie a riešia to, ale sú aj takí, ktorí ani len netušia, 

ako treba triediť odpad. Mnohokrát ľudia podporujú rôzne zelené organizácie, no nedokážu 

plast hodiť do žltého kontajnera, ale namiesto toho ho nechajú ležať niekde v prírode. Touto 

ignoranciou ohrozujeme seba a budúcnosť.  

 

Je zrejmé, že sme si za posledné roky prešli všeličím a tieto skúsenosti nás poznačili. Odkedy 

sa skončila pandémia koronavírusu, máme pocit, že čas sa zrýchlil. Avšak nemáme stroj času, 

aby sme vrátili minulosť a zmenili, čo sa stalo. To čo máme, je prítomnosť.   

 

Takže, čo nám pomáha zvládnuť neočakávané udalosti, ktoré sa dejú? Existujú možnosti, 

ktorými môžeme rásť, spoznávať a prekonávať problémy. Môžeme rozvíjať svoje schopnosti 

v umení, venovať sa športu, zlepšovať vzájomnú spoluprácu a dôverovať vede. Učenie 

jazykov nám prináša možnosti preskúmať pestré kúty sveta a hovoriť s rôznymi ľuďmi. Ak sa 

bojíme riskovať a zdá sa nám, že svet je len čierno-bielym miestom, nie je. Veď svet je predsa 

farebný! Vždy sa dá nasledovať cesta, ktorá nám dokáže otvoriť oči... 

 

     „Keď budeme čakať do chvíle, až budeme pripravení, nikdy nič nevykonáme,“ tak povedal 

Eleanor Roosevelt. Jediné, čo nám zostáva spraviť pre budúcnosť, je nadýchnuť sa a spraviť 

rázny krok vpred. Tu a teraz, bez zábran, s úsmevom na tvári. A kto vie, možno predsa len 

uvidíme farebnú dúhu... 


